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Protokół z posiedzenie Komitetu Elektroniki i Telekomunikacji PAN 

w dniu 15 maja 2025 roku 

 

W dniu 15 maja 2025 roku w Centrum Zaawansowanych Materiałów i Technologii Politechniki 

Warszawskiej (CEZAMAT) w Warszawie odbyło się posiedzenie Komitetu Elektroniki i 

Telekomunikacji. W posiedzenie wzięło udział 30 członków Komitetu. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia – Przewodniczący Komitetu Profesor Józef Modelski. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komitetu. 

4. Informacje kierownictwa Wydziału IV PAN. 

5. Informacje Przewodniczącego Komitetu. 

6. „ Uwagi o ewaluacji i kategoryzacji 2022-2025-Ewaluacja 2026” – prof. Zbigniew Kąkol 

(AGH), członek Komisji Ewaluacji Nauki. 

7. Dyskusja. 

8. Podsumowanie pierwszego roku (obecnej kadencji) działalności Sekcji KEiT PAN – 

przewodniczący Sekcji. 

9. Stan i perspektywy rozwoju Kwartalnika KEiT (JET) – prof. R. Romaniuk. 

10. "Szum biały to za mało: O uwzględnieniu zakłóceń od układów radiowych przy projektowaniu 

urządzeń systemu 6G" - prof. P. Kryszkiewicz (PP). 

11. "Skupione modele termiczne elementów i modułów elektronicznych"- prof. K. Górecki 

(UMG). 

12. "Projektowanie specjalizowanych układów scalonych w technologiach nanometryczych - 

współpraca uczelni i przemysłu" - prof. P. Gryboś (AGH). 

13. Prezentacja CEZAMTu. 

14. Dyskusja. 

15. Sprawy różne, wolne wnioski. 

 

Ad. 1. 

Posiedzenie Komitetu Elektroniki i Telekomunikacji PAN otworzył Przewodniczący Komitetu 

Profesor Józef Modelski. Profesor Józef Modelski przywitał gospodarza posiedzenia Dyrektora 

CEZAMATu Mariusza Wielca oraz zaproszonych gości: Przewodniczącego Rady Kuratorów 

Wydziału IV Nauk Technicznych PAN Profesora Adama Lieberta i członka Komisji Ewaluacji 

Nauki Profesora Zbigniewa Kąkola.  

Dyrektor CEZAMATu Mariusz Wielec przywitał uczestników posiedzenie Komitetu. 

Minutą ciszy uczczono pamięć zmarłego Profesora Bogdana Galwasa.  

 



Ad. 2-3. 

Profesor Józef Modelski zaproponował porządek obrad. Porządek obrad został przyjęty. Przyjęto 

protokół z poprzedniego posiedzenia Komitetu. 

 

Ad. 4. 

Przewodniczący Rady Kuratorów Wydziału IV Nauk Technicznych PAN Profesor Adam Liebert 

naświetlił bieżącą sytuację w Akademii. Przedstawił Dyrektorów Instytutów PAN powołanych w 

obecnej kadencji oraz harmonogram oceny Instytutów Wydziału IV i harmonogram wyborów 

członków rzeczywistych i korespondentów PAN. Omówił stanowisko Prezydium Zgromadzenia 

Dyrektorów Instytutów Naukowych PAN w sprawie niedofinansowania instytutów naukowych 

PAN z dnia 9.04.2025 roku i stanowisko Prezydium PAN w sprawie miejsca Instytutów PAN w 

strukturze PAN z dnia 18.02.2025 roku. Profesor Adam Liebert dokonał przeglądu przebiegu prac 

nad nowelizacją ustawy o PAN. 

Głos w dyskusji na tematy poruszone w wystąpieniu Profesora Adama Lieberta zabrał Profesor 

Józef Modelski i Andrzej Jajszczyk.  

 

Ad. 5.  

Przewodniczący Komitetu Profesor Józef Modelski powitał nowych członków Komitetu w osobie 

Profesora Konrada Banaszka z Uniwersytetu Warszawskiego i Pawła Kryszkiewicza z Politechniki 

Poznańskiej. Przedstawił bieżącą sytuację Komitetu. Poinformował o przyznaniu Profesorowi 

Krzysztofowi Kulpie certyfikatu IEEE Fellow podczas konferencji IEEE Radar Conference w 

Atlancie.  

 

Ad. 6.  

Wystąpienie Profesora Zbigniewa Kąkola dotyczyło zasad dotychczasowej ewaluacji i 

kategoryzacji jednostek naukowych oraz ich ewaluacji w roku 2026. Przedstawił skład Komisji 

Ewaluacji Nauki oraz wnioski płynące z dotychczasowej ewaluacji. Szczegółowo przeanalizował 

poszczególne kryteria ewaluacji jednostek naukowych: poziom naukowy, efekty finansowe badań 

naukowych i prac rozwojowych oraz wpływ działalności naukowej na funkcjonowanie 

społeczeństwa i gospodarki. Omówił pozycję międzynarodową dyscyplin naukowych 

„Informatyka Techniczna i Telekomunikacja” i „Automatyka, Elektronika, Elektrotechnika i 

Technologie Kosmiczne” na podstawie Scimago Journal & Country Rank. Przedstawił 

proponowane zmiany w rozporządzeniu Ministerstwa Nauki i Szkolnictwa Wyższego w sprawie 

ewaluacji jakości działalności naukowej. 

 

Ad. 7.  

Głos w dyskusji na tematy omówione przez Profesora Zbigniewa Kąkola zabrali Profesorowie: 

Józef Modelski, Adam Liebert, Andrzej Jajszczyk, Hanna Bogucka, Bożena Kostek, Janusz 

Zarębski, Krzysztof Wesołowski i Antoni Rogalski. 

 

Ad. 8.  

Przewodniczący poszczególnych Sekcji przedstawili informacje o stanie organizacji i bieżącej 

aktywności Sekcji. 

Profesor Jacek Stefański, Przewodniczący Sekcji Telekomunikacji, omówił działalność ekspercką, 

promocyjną i organizacyjną Sekcji. W zakresie promocji najważniejszą aktywnością Sekcji jest 

nagroda Złotego Cyborga. W kwietniu 2025 roku kapituła tej nagrody nominowała 3 laureatów. 

Przedstawił stan organizacji Konferencji Radiokomunikacji i Teleinformatyki, która odbędzie się 



w Gdańsku w dniach 10 - 12 września 2025 roku. Omówił przebieg spotkań roboczych i prace nad 

stroną internetową Sekcji.  

Profesor Janusz Zarębski, Przewodniczący Sekcji Mikroelektroniki i Technologii Elektronowej, 

zreferował działalność ekspercką i popularyzującą naukę Sekcji oraz przebieg prac nad jej stroną 

internetową. Omówił stan organizacji Krajowej Konferencji Elektroniki (Darłowo, 8-12 czerwca 

2025) i MIXDES (Kraków, 26-27 czerwca 2025). 

Informacje na temat działalności Sekcji Mikrofal i Radiolokacji przedstawił Profesor Janusz 

Dudczyk. Omówił spotkania członków i ekspertów Sekcji. Zrelacjonował przebieg konferencji 

Microwave and Radar Week 2024 (Wrocław, 1-4 lipca 2024) i konferencji Systemy Rozpoznania 

i Walki Radioelektronicznej KNTYWE24 (Ołtarzew, 20-22 listopada 2024). Przedstawił stan 

organizacji Association Old Crows Poland.  

Profesor Tadeusz Więckowski, Przewodniczący Sekcji Bezpieczeństwa Elektromagnetycznego, 

dokonał przeglądu aktualnej działalności eksperckiej, promocyjnej i organizacyjnej Sekcji. 

Przedstawił przebieg XIV Krajowych Warsztatów Kompatybilności Elektromagnetycznej 

(Wrocław, 26-28 czerwca 2024). Zreferował prowadzoną przez Sekcję akcję promocji zagadnień 

bezpieczeństwa i kompatybilności elektromagnetycznej. Na zakończenie przedstawił plany 

związane z działalnością Sekcji podkreślając jej rolę w promocji zagadnień dotyczących 

bezpieczeństwa elektromagnetycznego. 

Profesor Leszek Jaroszewicz, Przewodniczący Sekcji Fotoniki, dokonał przeglądu stanu 

organizacji Sekcji, tworzenia jej strony internetowej i przedstawił zespół ekspertów Sekcji. 

Omówił współpracę Sekcji z Polskim Stowarzyszeniem Fotonicznym, Polską Platformą 

Technologii Fotonicznych i Polskim Komitetem Optoelektroniki. Nakreślił zakres tematyczny 

konferencji: OFTA 2025, OFS-29, IOS 2025, ECLC 2025, IWGoRS7, OLC 2025, META 2025, 

CLC 2025. Zaprezentował aktualne informacje dotyczące czasopisma Opto-Electronics Review. 

Profesor Maciej Ogorzałek, Przewodniczący Sekcji Sygnałów, Układów i Systemów 

Elektronicznych, zreferował aktualny stan organizacyjny Sekcji oraz podjął temat połączenia 

Sekcji Sygnałów, Układów i Systemów Elektronicznych z Sekcją Mikroelektroniki i Technologii 

Elektronowej. 

 

Ad. 9. 

Profesor Ryszard Romaniuk zreferował stan i perspektywy rozwoju czasopisma International 

Journal of Electronics and Telecommunications. Przedstawił wykorzystywane systemy wsparcia 

dla czasopism PAN w postaci Bentus (Editorial System) i Open Journal System. Porównał 

wskaźniki bibliometryczne kwartalnika ze wskaźnikami takich czasopism naukowych jak: 

Archives of Electrical Engineering, Bulletin of the Polish Academy of Sciences-Technical Sciences 

i Opto-Electronics Review. Zwrócił uwagę na wzrastającą liczbę publikacji pochodzących z 

krajowego środowiska naukowego i z krajów azjatyckich. 

 

Ad. 10. 

Profesor Paweł Kryszkiewicz z Politechniki Poznańskiej przedstawił referat pt.: "Szum biały to za 

mało: O uwzględnieniu zakłóceń od układów radiowych przy projektowaniu urządzeń systemu 

6G". Profesor podkreślił, że projektując algorytmy przetwarzania sygnału albo optymalizacji 

parametrów transmisyjnych należy uwzględnić zniekształcenia sprzętowe. Wynika to z faktu, że 

wysoka przepustowość i wymagania dotyczące efektywności energetycznej doprowadzają 

urządzenia telekomunikacyjne do warunków pracy, w których ujawnia się ich nieliniowa 

charakterystyka. 

 



Ad. 11. 

Profesor Krzysztof Górecki z Uniwersytetu Morskiego w Gdyni przedstawił referat pt.: "Skupione 

modele termiczne elementów i modułów elektronicznych". Profesor zreferował wybrane 

zagadnienia dotyczące formułowania i praktycznego zastosowania nieliniowych skupionych 

modeli termicznych elementów i modułów elektronicznych. Omówił wpływ temperatury na 

efektywność poszczególnych mechanizmów transportu ciepła, wielodrogowość przepływu ciepła 

oraz wzajemne sprzężenia cieplne między elementami umieszczonymi na wspólnym podłożu.  

 

Ad. 12.  

Profesor Paweł Gryboś z Akademii Górniczo-Hutniczej im. Stanisława Staszica w w Krakowie 

przedstawił referat pt.: "Projektowanie specjalizowanych układów scalonych w technologiach 

nanometryczych - współpraca uczelni i przemysłu". Profesor przedstawił badania związane z 

projektowaniem i testowaniem specjalizowanych układów scalonych w technologiach 

nanometrycznych prowadzonych przez Grupę Mikroelektroniczną z AGH. Przeznaczonych dla 

nowoczesnych eksperymentów naukowych, jak i do zastosowań przemysłowych. Przedstawił 

przykłady współpracy uczelni z firmami. 

 

Ad. 13.  

Pracownik CEZAMATu Doktor Mateusz Słowikowski przedstawił jego misję i aktywność 

badawczo-rozwojową. Omówił działania Centrum, które nakierowane są na stworzenie platformy 

integrującej środowisko naukowe i przemysłowe umożliwiającej interdyscyplinarny rozwój badań 

nad najnowszymi generacjami materiałów i technologii. Zaprezentował działalność badawczo-

rozwojową w obszarze: nanotechnologii, mikroelektroniki, nanoelektroniki, mikrofotoniki, 

nanofotoniki, mikrosystemów, elektroniki drukowanej, biotechnologii i bioinżynierii medycznej.  

Przedstawił usługi badawcze Centrum w zakresie biotechnologii i bioinżynierii oraz 

mikroelektroniki i fotoniki.  

 

Ad. 14.  

Głos w sprawie działalności badawczo-rozwojowej CEZAMATu zabrał Profesor Witold Pleskacz 

z Politechniki Warszawskiej. 

 

Ad. 15.  

Uczestnicy posiedzenia Komitetu wzięli udział w zwiedzaniu wybranych laboratoriów 

badawczych CEZAMATu.  

 

Profesor Józef Modelski podziękował władzom CEZAMATu za zorganizowanie posiedzenie 

Komitetu w ich siedzibie. Podziękował zaproszonym gościom i członkom Komitetu za udział w 

posiedzeniu. Zaprosił na następne posiedzenie Komitetu, które planowane jest jesienią 2025 roku. 


